
D. 15. februar 2015. 

 

 

Til  

Indenrigs – og økonomiministeriet 

 

Høringssvar vedr. lovforslag om nedsættelse af færgetakster for godstransport til og fra øer. 

 

 Ø-repræsentanterne fra Agersø og Omø i Slagelse Kommunes Ø-udvalg hilser med glæde, at man nu 

ønsker at understøtte erhvervslivet på øerne med det fremsendte lovforslag. Lovforslaget vil - hvis det 

besluttes, få stor betydning for det nuværende erhvervsliv og mulighed for at tiltrække nyt erhverv til 

øerne. 

 I dag har øernes erhvervsliv trange kår da der skal betales ekstra via for at få varerne bragt til øerne 

og deraf forhøjede vare- og salgspriser. Dette stiller ø-erhvervslivet overfor en ublu konkurrence med 

erhvervslivet på fastlandet. En konkurrence der er svær at matche – også i sommermånederne. Det vil 

derfor være af væsentlig betydning for at drive erhverv på øerne, at dele af den årlige ramme anvendes 

til finansiering af gratis vare – og godstransport til og fra øerne. 

Vi bifalder, at der i de generelle bemærkninger til lovforslaget er præciseret at tilskuddet til 

kommunerne til reduktion af færgetakster for godstransport ikke kan anvendes til andre formål og at 

dette sikres ved at kommunalbestyrelsen udarbejder årlige redegørelser til Økonomi – og 

Indenrigsministeriet om hvordan midlerne anvendes.  Vi mener at det tillige bør præciseres at evt. 

overskydende midler skal anvendes til nedsættelse af øvrige takster eller andre serviceforbedringer. 

  

Venlig hilsen 

Jonna Andersen 
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